
SUBSTANTIVA I-III DEKLINACE 

 

 

Jakou to má koncovku 
genitivu? 

-ae nebo -
ēs 

Je to 1. deklinace. Jak 
končí nominativ? 

-a 

vzor vēna 

-ē 

vzor 
systolē 

-ēs 

vzor 
diabētēs 

-ī 

Je to 2. deklinace. 
Jak končí nominativ? 

-us nebo -
er 

vzor 
mūsculus 

-os 

vzor 
mūsculus

, jen v 
akuz. sg. 

jsou 
zakončen
a na  -on 

-um  

vzor 
cerebrum 

-on 

Je to 
neutrum a 

vzor 
cerebrum, 
jen v akuz. 

sg. jsou 
zakončena 

na -on 

-is 

Je to 3. deklinace.  Jak 
končí nominativ? 

-is nebo ēs 

Je počet slabik 
v nom. a gen. 

sg. stejný? 

ano - vzor 
auris 

ne - vzor 
pulmō 

-s nebo -x 

jsou v gen. sg. před 
koncovkou -is 
alespoň dvě 
souhlásky? 

ano - vzor 
auris 

ne - vzor 
pulmō 

-sis, xis 
nebo ōsis 

Je to 
femininu
m. Vzor 

dosis 

-e, -al 
nebo -ar 

Je to 
neutrum, 

vzor 
animal 

-ma nebo -ōma 

Je to 
neutrum. 

Vzor 
corpus, v 
pl. lze i 
podle 

cerebrum. 

jakkoliv jinak 

co to je za 
rod? 

mask. 
nebo 
fem. 

vzor 
pulmō 

neutrum 

vzor 
corpus 

-eos 

Je to 3. 
deklinace a je 
to femininum. 

Vzordosis. 

SLOVNÍKOVÝ TVAR: nominativ Koncovka genitivu rod 
 vena,  ae f. 


